
 

 

 

Referat for Lokalrådsmøde 
 

Dato:  Mandag den 25 september 2023 – klokken 19:30 til 21.00 
Sted: AIKC. 
Tilstede:     Anna Lis, Thomas, Peter H., Peter B., Lone, Rikke, Søren T og Søren A samt  
                    Niels Villumsen 
Afbud ;       Ingen 
 
Dagsorden for mødet : 
1. Godkendelse af referat fra seneste møde. 
2. Vagtskifte. Peter går af som formand. 
3. Status Håndværkervej: svar fra Kommunen (Peter Magnussen).  
4. Status plejecenter Søvangen efter seneste avisdebat m.m. 
5. Nærhedskonference 26/10 
6. Midttrafik: frist for input til køreplaner pr. 30/6/24: 9/10/23 
7. Anders Laursen opfordrer os til at indsende ønsker til trafiksikkerhed, fx. fodgængerovergang på 
    Vestre Langgade og helle på Søndermarksgade.  
    Sendes til udvalgene for Plan & Vej og Sundhed & Nærhed, snarest. 
8. Gammel sten 
9. Eventuelt 
10. Næste mødedato. 

 
Ad.01. 
Referat fra møde 05 – den 21 august. 
Godkendt – i den version – (som er indsat på www.ansby.dk) 
 
Ad.02. 
Peter har valgt at trække sig som formand på grund af andre prioriteringer. Rikke blev enstemmigt 
valgt som ny formand. 
 
Ad.03. 
Vi videresender svaret til de pågældende lodsejere og anbefaler at de prøver at komme videre på 
egen hånd. Lokalrådet foretager sig ikke mere i sagen. 
Svaret fra Kommunen (se bilag 1) 
 
Ad.04. 
Lokalrådet ønsker at bibeholde Søvangen – vi følger derfor udviklingen og beslutningerne i det poli-
tiske landskab.  
Rikke tager kontakt til Anders L. og Susanne J.   Søren T. bibeholder sin kontakt til Signe H.  
Erhvervs- og økonomiudvalgets beslutninger vil vi også følge tæt. 
Der foreligger i øvrigt gl. aftale om 8 ekstra pladser på det grønne område.(Kjellerup Kommune)   
 
Ad.05. 
Alle i Lokalrådet er optaget til anden side – vi melder afbud. 
 
Ad.06. 
Niels forestår høringssvar til Lokalrådets godkendelse. 
 
Ad.07. 
Niels prøver at kontakte skolebestyrelsen – vedr. begge ønsker/forslag til trafiksikkerhed i Ans. 
Iht. Midtjyllands Avis den 13-09 -2023 er der er bevilget midler til fodgængerovergangen ved Vestre 
Langgade (nær Søgade) 
Niels undersøger ligeledes vedr. manglende cykelsti i Grønbæk. 
Lokalrådet og Trafikgruppen Grønbæk Borgerforening har i øvrigt, iht. referat den 20/2 – 2023, ind-
sendt høringssvar til revidering af cykelhandlingsplanen i Silkeborg Kommune. 

http://www.ansby.dk/


 

 

Ad.08. 
Gl. granitsten ca. 70 x 40 cm med tekst "BJERRINGBRO". Stenen har ligget hen gemt siden ca. 1960'- 
erne efter at Købmandshuset (Brugsen i Ans) blev nedrevet. 
På følgende link – gamle billeder i Ans – er der indsat tekst m. v. : 
https://www.facebook.com/groups/316253445113005 
Søren undersøger stenens relevans for Ans. 
Der er kontakt til Silkeborg Museum. Niels forhører sig i Lokalhistorisk arkiv i Ans. 
 
Ad.9. 
Lyset på grusvejen til Ans Søbred er defekt – Anna Lis følger op på problemet. 
Cykelstibro – Peter H. følger op på sagen med henblik på en fornyet ansøgning. 
 
Ad. 10. 
Mandag den 20 november  kl.19.30 i AIKC. 
Søren A. forestår reservation af mødelokale og forplejning i AIKC. Søren booker projektoren som 
forefindes i AIKC – som alternativ afholdes mødet i Multisalen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

https://www.facebook.com/groups/316253445113005


 

 

Bilag 1 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.facebook.com/PeterSigPolitik?__cft__%5b0%5d=AZWjYtE0tFXwLMeFldwJIm8gXy7R4cl1AV6rfMkxk403C0k3F20uhuMazoFRSs1mR-JfSm5xdmK7w6UwPE3f_aAGJ0WjlBvs9hvR-qu6HONAQ_E9CTb6M1mNiAbf-vNaFxk&__tn__=%3C%2CP-R
https://www.facebook.com/PeterSigPolitik?__cft__%5b0%5d=AZWjYtE0tFXwLMeFldwJIm8gXy7R4cl1AV6rfMkxk403C0k3F20uhuMazoFRSs1mR-JfSm5xdmK7w6UwPE3f_aAGJ0WjlBvs9hvR-qu6HONAQ_E9CTb6M1mNiAbf-vNaFxk&__tn__=%3C%2CP-R

